
was heterogeen en raakte onvoldoende op elkaar ingespeeld. 
Zoveel over de tekortkomingen. Positief valt te waarderen, 

dat alle zes de referenten zich met grote openhartigheid heb
ben uitgesproken en met elkaar niet alleen een inventarisatie 
hebben gegeven van onze problemen, maar ook van de mo
gelijkheden, die bij het aangeven van de richting, waarin de 
universiteit moet koersen, in aanmerking komen. In de se-
natus contractus is een discussie gaande over de vraag, welke 
conclusies uit het op het congres verhandelde kunnen wor
den getrokken. Die discussie is nog niet afgesloten. Daarna 
zal overleg in de senaat moeten plaatsvinden. Ook dan is 
echter het beraad nog niet ten einde. U vindt, dat het allemaal 
erg lag duurt? Ik zal u niet tegenspreken. U moet echter wel 
bedenken, dat wij allemaal moeten zorgen, dat studie, onder
wijs en onderzoek behoorlijk voortgang hebben. Dat is onze 
eerste opdracht; wij moeten in de eerste plaats zorgen, dat 
het dagelijks werk doorgaat en goed doorgaat. 

Natuurlijk behoeft het gesprek over de toekomstige ont
wikkeling van de universiteit niet uitsluitend binnen de orga
nisatorische universitaire kaders plaats te vinden. ledere facul
teit, subfaculteit en afdeling kan dat sua sponte ter hand 
nemen. Daarbij kan de zaak alleen maar welvaren. Wel is 
een voorwaarde, dat allen, die bij de universiteit betrokken 
zijn, aan het gesprek kunnen deelnemen. 

De Studentenraad aan de Vrije Universiteit heeft een ge
waardeerd initiatief genomen door na het universiteitscongres 
met de disputorenraad op 8 februari 1968 een studentendebat 
over hetzelfde onderwerp te organiseren. De resultaten van 
dat levendige debat, gevoerd aan de hand van stellingen, 
waarin in het bijzonder werd ingegaan op het christelijke in 
de Vrije Universiteit, de samenhang der wetenschappen en 
de Vrije Universiteit in de samenleving, zijn belangrijk mate
riaal voor ons voortgezet beraad. 

Zowel op het universiteitscongres als in het studentendebat 
is veel aandacht gegeven aan de grondslag, zoals deze op het 
ogenblik voor onderwijs en onderzoek is geformuleerd. De 
enkele jaren geleden ingestelde commissie-Kruyswijk, die tot 
opdracht had na te gaan, of een andere formulering van de 
'grondslag gewenst is en zo ja, hoe deze zou kunnen luiden, 
heeft aan Directeuren in de loop van dit jaar gerapporteerd. 
De voorzitter van Directeuren Prof. dr. G. J. Sizoo heeft op 
de jaarvergadering der Vereniging voor wetenschappelijk on
derwijs op gereformeerde grondslag - 28 juni 1968 - meege
deeld, in welke richting de gedachten van de besturende col
leges op dit punt gaan.^) Waar nog overleg met de universi
teit zal plaats vinden, zwijg ik daarover. Wel merk ik op, dat 
het karakter der universiteit door veel meer factoren bepaald 
wordt dan een statutaire grondslag. Het zijn mensen, die het 
karakter bepalen en door wie welke grondslag dan ook ge
stalte moet krijgen. 
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